

Title (en)

Percussion tool handle protector and its assembly method.

Title (de)

Schlagwerkzeuggriffschutz und sein Montageverfahren.

Title (fr)

Protecteur de manche d'outils de frappe et son procédé de montage.

Publication

EP 0615819 A1 19940921 (FR)

Application

EP 94420074 A 19940304

Priority

FR 9302911 A 19930305

Abstract (en)

This protector is of the type composed of a metal sleeve (7) comprising a section enveloping the upper end of the handle (3) and a section engaging into the biconical eye, of elliptical or oblong section, of the head (2) and exhibiting, on the handle side, a lower frustoconical part (9a) which matches the internal shape of the eye. According to the invention, the section of the protector engaging into the biconical eye extends over the entire length of the eye and includes, in the extension of its lower conical part (9a) matching the internal shape of the conical part (5a) of the eye pointing towards the handle, an upper conical part (9b) of opposite conicity to the lower conical part (9a) matching the upper conical part (5b) of the eye and interacting with this conical part in order to ensure two-way immobilisation in terms of translation within the head (2) of the tool. The method essentially consists in inserting into the eye a blank of the sleeve, including a straight neck, and in deforming the end of this blank using a punch in order to give it a conical shape which matches that of the part (5b) of the eye. <IMAGE>

Abstract (fr)

Ce protecteur est du type composé d'une douille métallique (7) comprenant une section enveloppant l'extrémité supérieure du manche (3) et une section s'engageant dans l'oeil biconique, de section elliptique ou oblongue de la masse (2), et présentant, du côté du manche, une partie tronconique inférieure (9a) épousant la forme interne de l'oeil. Selon l'invention, la section du protecteur s'engageant dans l'oeil biconique s'étend sur toute la longueur de l'oeil et comporte, dans le prolongement de sa partie conique inférieure (9a), épousant la forme interne de la partie conique (5a) de l'oeil tournée vers le manche, une partie conique supérieure (9'b), de concavité opposée à la partie conique inférieure (9a), épousant la partie conique supérieure (5b) de l'oeil et coopérant avec cette partie conique pour assurer son calage bidirectionnel en translation dans la masse (2) de l'outil. Le procédé consiste essentiellement à introduire dans l'oeil une ébauche de la douille, comportant un col droit, et à déformer par un poinçon l'extrémité de cette ébauche pour lui donner une forme conique épousant celle de la partie (5b) de l'oeil. <IMAGE>

IPC 1-7

B25G 3/28; B25D 1/00; B21K 25/00

IPC 8 full level

B21K 25/00 (2006.01); **B25D 1/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

B21K 25/00 (2013.01); **B25D 1/00** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] EP 0394701 A1 19901031 - CDP HANDWERKZEUG GMBH & CO KG [DE]
- [A] DE 9205632 U1 19920617
- [A] DE 8325957 U1 19840517
- [A] FR 2137337 A1 19721229 - GOLDENBERG SA
- [A] EP 0412030 A1 19910206 - FORGES DE LA LOIRE ET DE MILOU [FR]
- [A] DE 2343486 A1 19750313 - PEDDINGHAUS CARL DAN KG
- [A] EP 0088268 A2 19830914 - BREMER HANS HERBERT [DE]
- [A] FR 2207005 A1 19740614 - STANLEY WORKS [US]

Cited by

US9731413B1; CN111775105A; US2010071264A1; US8341889B2; US10213932B2; US7703355B2; WO2007000124A1; EP2694254B1

Designated contracting state (EPC)

BE DE DK IT NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0615819 A1 19940921; FR 2702175 A1 19940909; FR 2702175 B1 19951027

DOCDB simple family (application)

EP 94420074 A 19940304; FR 9302911 A 19930305